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Oblátusrektori beszámoló  

2023. július 12. 

 

Először is hálásan köszönöm Ferenc atyának, hogy elfogadta a lelkigyakorlatra a 

meghívást. Meglehetősen bonyolult egy ilyen lelkigyakorlat szervezése, de a 

legnehezebb találni valakit, aki elvállalja az elmélkedéseket, aki szakít időt a 

felkészülésre és az itt létre. Ferenc atyától kértem, hogy az utolsó elmélkedésen 

beszéljen a lelkipásztori életéről és az egyházközségéről. Minden este 18.00-kor 

szentmisét mutat be Csanakon, az esti programjainkon ezért nem tud részt venni. 

Az idős édesanyjáról is gondoskodik, aki vele lakik a plébánián. Az elöljárók 

megkérték, hogy Szent Benedek ünnepén mondjon homíliát.  

Idén Laura testvér öltözött be, Rita testvér pedig oblációt tett. Isten hozta őket 

köztünk. Imádkozzunk értük. Több dékániában komoly probléma az utánpótlás. 

Imádkozzatok az új jelentkezőkért. Beszéljenek a dékániák arról, hogy mit 

lehetne tenni új érdeklődőkért.   

Őszinte fájdalommal hallottuk, hogy eltávozott e földi életből Ilona testvér, aki 

sok éven át jószívű és bölcs dékán volt. Isten adja meg az ő színelátásának 

boldogságát. Fájdalmasan érintett a hír, hogy nagy beteg lett Szendi Márta 

testvérünk. Edith testvér betegségéről is olvastam, adjon az Úr neki is 

egészséget. Atanáz testvér is kórházba került. Imádkozzunk értük. Günter 

testvért kértem fel a Szent Adalbert-dékánia vezetésére.  

Tíz hónapot a tihanyi monostorban töltöttem. Többször találkoztam a 

monostorhoz tartozó oblátusokkal, egyszer András atya, az oblátusrektor 

kérésére elmélkedést is tartottam nekik.  

Balatonkeresztúron szép élmény volt találkozni két dékániával, és 

meglepetésemre a plébános atya szinte végig velünk volt. A szentmise keretében 

megújították az oblációjukat. A Pannonhalmi dékániában is márciusban a 
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vesperással összekötött konventmise után - a keresztelőkút körül - állva 

megújítottuk az oblációnkat  

Késő tavasszal Tihanyban meglátogatott hat testvér Thekla dékán asszony 

vezetésével, bemutattam nekik a tihanyi templomot, a kiállítást, és ebéd után 

elsétáltunk a leghíresebb gejzírkúphoz, az aranyházhoz, ahonnan gyönyörű 

kilátás nyílott a Belső-tóra és a dombvidékre.  

A júniusi zarándok kiránduláson Sümegre indultunk. Szentmisét tartottunk a 

ferences zarándoktemplomban. Előtte Viktor atya elmondta nekünk a templom 

történetét, búcsújairól is beszélt. Megnéztük a Padányi Bíró Márton püspök úr 

által épített plébániatemplomot, amely püspöki templomnak épült. Kívülről és 

belső díszekben is nagyon visszafogott, minden azért épült, hogy a fiatal 

Maulbertsch feltőművésznek az üdvtörténetet bemutató freskói érvényesüljenek. 

Páratlan ez a koncepció Magyarországon, valószínűleg Padányi a pápai Sixtus-

kápolnát vette alapul. Utána a püspöki palotának nagyon érdekes, sokoldalú 

kiállítását néztük meg, majd akinek volt hozzá kedve, ereje, az felment a várba 

is. Csodálatos, napfényes időben feledhetetlen kilátásban volt részünk.  

Egy obláta jelezte, hogy a tavalyi jelentkezési lap adatait kapta meg. Nem 

tudom, hogyan történt, valaki a tavalyit másolhatta le. A dékánoknak általam 

elküldött jelentkezési lapon nem is voltak dátumok, csak a napok nevei. Három 

dékán kérte, hogy én küldjem el nekik a jelentkezési lapokat, többiek maguk 

másolták.  

Kérem, hogy minden dékán küldje el minden jelentkezőjének a jelentkezési 

lapját, ne csak az összesítést.  

Tavaly voltak csoportmegbeszélések. Azt hallottam, hogy néhányan el kezdtek 

vitatkozni, igazukat bizonyítan. Ez nem helyes „tanárkodás”. A 

csoportmegbeszélésen mindenki hozzászólhat, a többieknek a hallgatás, az 

odafigyelés a feladata. A megértés értelmi munkája, életünk egyik legfontosabb 
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feladata. A megértés  sokszor nem jelent egyetértést. Jézus a hegyi beszédben 

nem véletlenül hívja fel a figyelmünket: „Ne akarjatok tanítók lenni.”  

A szinodális út oblátus dokumentumában három kérést fogalmaztunk meg. Az 

első, hogy kerüljön vissza az oblátusság a főmonotor honlapjára. Ez sok 

próbálkozás után is hosszú ideig eredménytelen maradt, de Imre atya 

közbenjárására gyorsan megoldódott. Ha van akarat, akkor lehet valamit 

megtenni, ha nincs, akkor semennyi idő sem elég. A másik kérés a bencésekkel 

való találkozás. Ez szintén Imre atya ötlete alapján a lelkigyakorlat keretében 

valósult meg.  

A harmadik kérés magunkhoz szól: jó lenne más monostor dékániájával 

találkozni.  Egyszer megpróbáltam a bakonybéli monostor dékániájával egy 

közös kirándulást szervezni, de ez válasz hiányában nem valósult meg, viszont 

számomra váratlanul megjelentek a Szent Mór-dékánia képviselői. Véleményem 

szerint a jövő évi júniusi zarándok kirándulást ennek a vágynak, egy más 

monostor oblátus testvéreivel való találkozásnak szem előtt tartásával kell 

megszervezni. 

A Pannonhalmi-dékánia szeptember a jelöltekről tartott megbeszélést, egyrészt 

megállapítottuk megelégedésünket, másrészt a közösség egy jelöltet nem tartott 

alkalmasnak. Az igazsághoz tartozik, hogy én már kétszer írtam neki 

figyelmeztetést. Megkértek, hogy mondjam meg neki. Minden elismerésre 

méltóan, alázattal fogadta a közösség döntését.  

Felhívom a figyelmet, hogy idén a tarjánpusztai rekollekció október 20-tól, 

péntek délutántól, 22-én vasárnap kora délutánig tart. Kérem, hogy az 

érdeklődők, a jelöltek, a novícius és a preceptoraik jegyezzék fel ezt a dátumot. 

Nagyon fontosnak tartom ezt a két napot az oblátussá válás számára. Az árak 

folyamatosan emelkednek, kérem jelezze előre nekem, aki engedményt kér. Az 

idei fő téma az imádság lesz.  
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Kérném tisztelettel, hogy ha valami probléma merül fel a szervezéssel 

kapcsolatban, akkor tisztelettel kérdezzenek rá, és ne méltánytalankodva, 

megsértődve. Senki sem akar senkinek rosszat. Tévedni emberi dolog, ehhez az 

is hozzá tartozik, hogy a reklamáló is tévedhet.  

Az oblátus lelkigyakorlatra az oblátus dékániákhoz tartozók jöhetnek. A Regula 

is ismer kivételt, így kivételnek tekintem a családtagokat, vagy rendkívüli 

esemény miatt jövőket.  

Csütörtök reggel szüzességi fogadalmat tesznek ketten: Sára testvér a 

Pannonhalmi dékániából és Kohl Gabriella Mária. Főapát úr kérésére változott a 

csütörtöki program.  

Ebben az évben az olvasmány a Katolikus Katekizmus kijelölt része volt. Ezt 

folytassuk szeptembertől is, kivéve azok a dékániák, ahol már befejezték. 2024-

ben Baán Izsák perjel atya Csendhez szokott szív című könyve lesz az 

olvasmányunk. Meg lehetett megvenni 2500 Ft-ért. Remélem azoknak is sikerült 

megvenni, akik nincsenek itt és járnak a dékániai gyűlésekre.  

Nagyon köszönöm a segítők önkéntes, buzgó, ügyes munkáját. Nélkülük nem 

lenne lelkigyakorlat. Külön köszönöm Szabó Gyöngyi áldozatos, gondos 

tevékenységét.  

Örömmel hallottam, hogy jól sikerült tegnap este a bencésekkel való találkozás. 

Köszönöm a hozott finomságokat, a bort és a sört is. Tíz bencés is eljött, köztük 

voltak az elöljárók is. Ismétlésre méltónak tartották a dékánok a találkozást, 

reméljük, hogy a bencések is.  

Holnap az ötödik elmélkedés után megköszönjük Ferenc atyának az 

elmélkedéseit. Ebéden még velünk lesz, lehet vele beszélgetni. Örömmel 

hallottam, hogy tetszettek az elmélkedések. Még egyszer megköszönöm, hogy 

az irgalmasság evangéliumát közvetítette nekünk.  
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Isten áldja áldozatos munkáját, és Isten áldja a jelenlevő és távollevő oblátus 

testvéreket.  

          Elréd atya 


